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§ 272 Information

§ 273 Svar på motion om plan för fler kommunala naturreservat - Camilla Stensson 
(S), Leif Hansson (S), Birgit Börjesson (S) och Simon Waern (S)

§ 274 Svar på motion om egen produktion av biogas - Leif Hansson (S), Camilla 
Stensson (S) och Billy Westerholm (S)

§ 275 Svar på motion gällande vätgasstrategi - Otto Stryhn (SD) och Boris 
Jernskiegg (SD)

§ 276 Svar på motion gällande att ta initiativ till en samägd solcellspark - Martin 
Lindberg (V)

§ 277 Svar på motion gällande leksaksbibliotek i Alingsås för en socialt och 
ekologiskt hållbar stad - Martin Lindberg (V)

§ 278 Reglemente för tekniska nämnden
§ 279 Reglemente för bygg- och miljönämnden
§ 280 Revidering av reglemente för kommunstyrelsen
§ 281 Renhållningstaxa 2023
§ 282 VA-taxa 2023
§ 283 Plantaxa 2023
§ 284 Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område
§ 285 Bygglovstaxa 2023
§ 286 Taxa för avgifter enligt livsmedelslagstiftningen

§ 287 Taxa för handläggning av trafikanordningsplaner och grävtillstånd i Alingsås 
kommun av utnyttjande av kommunal gatumiljö

§ 288 Planavgifter i planområde Gräfsnäs 1:33 m.fl

§ 289 Beviljande av ansvarsfrihet för styrelsen för Samordningsförbundet Insjöriket, 
verksamhetsåret 2021

§ 290 (NY) Motion - Anlägga ridväg på Hjortmarka naturreservat  - Zlatibor Sinik (C)

§ 291 (NY) Motion - Handlingsplan för utfasning av fossila bränslen - Amanda 
Andersson (MP)

§ 292 Meddelanden
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§ 272

Information

Information från revisionen:
A/ Granskning av kommunens gatuunderhåll
B/ Granskning av VA- och dricksvattenförsörjning
C/ Granskning av kommunens arbete för hållbar utveckling utifrån Agenda 2030
 
Anförande under punkt A
Anförande hålls av Leif Hansson (S) och Boris Jernskiegg (SD).
 
Anförande under punkt B
Anförande hålls av Leif Hansson (S).
 
Anförande under punkt C
Anförande hålls av Anna Hansson (MP), Leif Hansson (S) och Sanna Dabolins (V).
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§ 273  2021.136 KS  

Svar på motion om plan för fler kommunala naturreservat - Camilla 
Stensson (S), Leif Hansson (S), Birgit Börjesson (S) och Simon Waern (S) 

Ärendebeskrivning
Camilla Stensson (S), Leif Hansson (S), Birgit Börjesson (S) och Simon Waern (S) har till 
kommunfullmäktige den 31 mars 2021 § 102 lämnat en motion om plan för fler kommunala 
naturreservat.

Motionärerna föreslår följande:

-Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att i samverkan med 
miljöskyddsnämnden ta fram en långsiktig plan för kommande kommunala 
naturreservatsbildningar.

 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 25 oktober 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har samrått med berörda förvaltningar och funktioner.

I översiktsplan 2018 anges inriktningen för att inrätta fler kommunala naturreservat med ett 
mindre antal utpekade områden som prioriterade. I Naturvårdsprogrammet för 2020-2025 
återfinns i kapitlet Åtgärdsplan åtgärdsmålet: En rik och levande miljö. Insats A1 anger att: 
naturreservat eller biotopskyddsområde ska inrättas för de mest värdefulla värdekärnorna, 
det vill säga de objekt som i naturvårdsprogrammet har naturvärdesklass A. 
Miljöskyddsnämnden har genom kommunekolog tagit fram ett underlag som ger förslag på 
åtta möjliga områden för naturreservat, vilket ger en bra utgångspunkt för vidare arbete. 
Endast ett av dessa, Södra stadsskogen, har Alingsås kommun som huvudsaklig markägare, 
övriga förutsätter stora kommunala markförvärv.

Erfarenheter från när Hjortmarka naturreservat inrättades, är att det är en kostsam process 
med en högre slutsumma än beräknat, delvis på grund av segdragna markförhandlingar. I de 
fall där kommunen inte äger marken kan det därför ta lång tid att slutföra ett naturreservat 
och till en kostnad som är svår att beräkna i tidigt skede.

Inrättande av kommunala naturreservat är ett bra verktyg för att värna höga naturvärden över 
tid. Kommunledningskontoret bedömer att det bör genomföras en planering för inrättande av 
fler naturreservat, med fokus på genomförbarhet, kostnad samt måluppfyllelse. Som 
komplement finns det också anledning att identifiera var alternativa skyddsåtgärder kan 
genomföras, så som biotopskyddsområden eller att förtydliga och precisera översiktsplanens 
rekommendationer.
 
Kommunstyrelsen har den 7 november 2022, § 156 behandlat ärendet och lämnat följande 
förslag till beslut:
Motionen bifalls.
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Anförande
Anförande hålls av Leif Hansson (S), Jens Christian Berlin (L), Zlatibor Sinik (C), Boris 
Jernskiegg (SD), Martin Lindberg (V), Simon Waern (S), Anna Hansson (MP) och Marcus 
Wallin (V).

Förslag till beslut på sammanträdet
Leif Hansson (S), Jens Christian Berlin (L), Boris Jernskiegg (SD), Martin Lindberg (V), 
Simon Waern (S) och Anna Hansson (MP) föreslår att kommunstyrelsens förslag till beslut 
bifalls.
Zlatibor Sinik (C) föreslår att kommunstyrelsens förslag till beslut avslås.
 
Beslutsgång
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar att 
bifalla kommunstyrelsens förslag.

Beslut
Motionen bifalls.

Expedieras till 
Miljöskyddsnämnden, KLK-stab
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§ 274  2022.177 KS  

Svar på motion om egen produktion av biogas - Leif Hansson (S), 
Camilla Stensson (S) och Billy Westerholm (S) 

Ärendebeskrivning
Leif Hansson (S), Camilla Stensson (S) och Billy Westerholm (S) har till kommunfullmäktige 
den 27 april 2022, § 96 lämnat en motion gällande egen produktion av biogas. Motionärerna 
föreslår att: Kommunen skyndsamt utreder förutsättningarna för att starta egen 
biogasproduktion i Alingsås.

Kommunfullmäktige beslutade den 27 april 2022, § 99 att lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 25 maj 2022, § 109 att remittera motionen till 
Samhällsbyggnadsnämnden och Alingsås Energi Nät AB för beredning.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 oktober 2022 lämnat följande yttrande:

I motionstexten framställs förslaget att skyndsamt utreda förutsättningarna för att starta egen 
biogasproduktion i Alingsås. Motionen lyfter även fram den planerade ombyggnationen av 
Nolhaga reningsverk som en möjlighet till att anpassa reningsverket för sådan produktion.

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade den 19 augusti 2022 att tillstyrka att utreda 
förutsättningarna för lokal biogasproduktion samt att utreda förutsättningarna för ett fördjupat 
samarbete med någon av biogasproducenterna i Alingsås grannkommuner. 
Samhällsbyggnadsnämnden lyfter dock fram att frågan om lokal biogasproduktion i Alingsås 
utretts av tekniska nämnden 2011, § 42, med resultatet att sådan produktion bedömdes vara 
ekonomiskt olönsam.

Alingsås Energi beslutade 2022-09-23, § 73 att tillstyrka en grundlig och förutsättningslös 
utredning gällande affärsmässigheten och klimatnyttan av egen produktion av biogas i 
Alingsås.

Kommunledningskontoret noterar likt Samhällsbyggnadsnämnden och Alingsås Energi AB 
Nät att frågan om lokal biogasproduktion i Alingsås har utretts tidigare och då bedömdes 
olönsamt. Se § 42 i tekniska nämnden 2011 med diarienummer 2010.389 366. 
Kommunledningskontoret bedömer även, på samma sätt som Samhällsbyggnadsnämnden 
och Alingsås Energi AB Nät, att energimarknadens utveckling har medfört nya ekonomiska 
förutsättningar för lokal produktion av biogas och att flertalet energibolag bedriver den typen 
av produktion. Därtill finns idag flertalet biogasproducenter i Alingsås grannkommuner, där 
möjligheten till samverkan kan utredas. Kommunledningskontoret bedömer även att 
motionärernas förslag ligger i linje med Klimatstrategi 2022-2030 som antogs av KF den 15 
juni 2022. Målsättningen för begränsad klimatpåverkan omfattar att Alingsås 
kommunkoncern ska vara helt fossiloberoende år 2030 och att Alingsås som geografiskt 
område ska vara en klimatneutral kommun senast 2040 samt klimatpositiv 2050. I antagen 
Energiplan 2020-2025 finns också målsättningar kring att den installerade effekten förnybar 
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energi i kommunal regi ska öka i den geografiska kommunen.

Kommunledningskontoret har noterat att ett flertal motioner inkommit som samtliga på ett 
eller annat sätt adresserar energiförsörjning. Istället för att utreda varje energikälla separat, 
bör en samlad utredning genomföras för att säkra Alingsås kommuns energiförsörjning 
framöver. Då energimarknadens utveckling visar på en positiv trend för affärsmässigheten 
med biogasproduktion och biogas är en förnybar energikälla som kan bidra till Alingsås 
målsättningar kring fossiloberoende i Klimatstrategi samt ökad installerad effekt förnybar 
energi i Energiplan, så föreslår kommunledningskontoret att motionen är besvarad.
 
Kommunstyrelsen har den 7 november 2022, § 153 behandlat ärendet och lämnat följande 
förslag till beslut:
Motionen anses besvarad.
 
Anförande
Anförande hålls av Leif Hansson (S), Jens Christian Berlin (L) och Marcus Wallin (V).
 

Förslag till beslut på sammanträdet
Leif Hansson (S), Jens Christian Berlin (L) och Marcus Wallin (V) föreslår att 
kommunstyrelsens förslag till beslut bifalls.

Beslut
Motionen anses besvarad.

Expedieras till 
KLK-stab

8



Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-11-30

Utdragsbestyrkande

§ 275  2022.105 KS  

Svar på motion gällande vätgasstrategi - Otto Stryhn (SD) och Boris 
Jernskiegg (SD) 

Ärendebeskrivning
Otto Stryhn (SD) och Boris Jernskiegg (SD) har till kommunfullmäktige den 23 februari 2022, 
§ 61 lämnat en motion gällande vätgasstrategi. Motionärerna föreslår att en vätgasstrategi 
utarbetas och antas.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 23 mars 2022, § 56 att lämna motionen till 
kommunledningskontoret för beredning.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 18 oktober 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har i sin beredning av motionen inhämtat yttrande från både 
Alingsås och Vårgårda räddningstjänstförbund samt Alingsås Energi Nät AB.

Alingsås Energi Nät AB har inkommit med tjänstepersonsyttrande den 11 oktober 2022. I 
yttrandet anger de att utifrån energimarknadens prognos om en ökad förbrukning av el till 
följd av elektrifieringen i samhället samt dagens utmaningar i elsystemet, så kan vätgas vara 
en möjlighet för att bidra till stabilitet. Till nackdel för att kommersiellt använda vätgas för 
energilager är verkningsgraden på 40 – 45 procent om man avser att göra vätgas för att 
lagra och sedan använda densamma för att producera el. Alingsås Energi Nät ABs 
bedömning just nu är att vätgas är mer tillämpligt vid annan industriproduktion och Alingsås 
kommun saknar den grundläggande infrastrukturen. Alingsås Energi Nät AB bedömer att det 
inte är kommersiellt intressant för att agera vidare på vätgasspåret för tillfället. Bolaget följer 
dock omvärldens utveckling noga, och när ett mer stabilt regelsystem är på plats omvärdera 
vätgas som energibärare.

Alingsås och Vårgårda räddningstjänstförbund har inkommit med tjänstepersonsyttrande den 
18 oktober 2022. Räddningstjänsten anger i yttrandet att det finns risker med utbyggnaden 
av vätgas, och att en eventuell strategi bör omfattas av ett gediget säkerhetsarbete. I övrigt 
har räddningstjänsten inget att erinra i att ta fram en vätgasstrategi.

Kommunledningskontoret bedömer att motionärernas förslag ligger i linje med Klimatstrategi 
2022 - 2030 som antogs av kommunfullmäktige den 15 juni 2022, § 146. Målsättningen för 
begränsad klimatpåverkan omfattar att Alingsås kommunkoncern ska vara helt 
fossiloberoende år 2030 och att Alingsås som geografiskt område ska vara en klimatneutral 
kommun senast 2040, samt klimatpositiv 2050. I Energiplan 2020 – 2025 som antogs av 
kommunfullmäktige den 27 maj 2020, § 55 finns målsättningar kring att den installerade 
effekten förnybar energi i kommunal regi ska öka inom den geografiska kommunen.

Kommunledningskontoret har noterat att ett flertal motioner inkommit som samtliga på ett 
eller annat sätt adresserar energiförsörjning. Istället för att utreda varje energikälla separat, 
bör en samlad utredning genomföras för att säkra Alingsås kommuns energiförsörjning 
framöver. Arbetet bör ske i nära samverkan med förbund och bolag. 
Kommunledningskontoret är positiva till motionens andemening att utreda nya energikällor. 
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Kommunledningskontoret ser ett behov av att utreda flera energikällor samtidigt, och inte i 
förhand låsa in sig. Kommunledningskontoret föreslår därför att motionen anses besvarad, 
med ett förslag till beslut i kommunstyrelsen om ett riktat uppdrag till 
kommunledningskontoret att påbörja en utredning om Alingsås kommuns energiförsörjning 
framöver.
 
Kommunstyrelsen har den 7 november 2022, § 154 behandlat ärendet och lämnat följande 
förslag till beslut:
Motionen anses besvarad.
 
Anförande
Anförande hålls av Boris Jernskiegg (SD).
 

Förslag till beslut på sammanträdet
Boris Jernskiegg (SD) föreslår att kommunstyrelsens förslag till beslut bifalls.
 

Beslut
Motionen anses besvarad.

Expedieras till 
KLK-stab
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§ 276  2022.188 KS  

Svar på motion gällande att ta initiativ till en samägd solcellspark - 
Martin Lindberg (V) 

Ärendebeskrivning
Martin Lindberg (V) har till kommunfullmäktige den 27 april 2022, § 97, lämnat en motion 
gällande initiativ till en samägd solcellspark. Motionären föreslår att kommunstyrelsen får i 
uppdrag att undersöka möjligheterna och ta initiativ till en samägd solcellspark enligt 
motionens intention.

Kommunfullmäktige beslutade den 27 april 2022 att lämna motionen till kommunstyrelsen för 
beredning.

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattade den 25 maj 2022, § 106, beslut om att motionen 
remitteras till Alingsås Energi Nät AB och kommunledningskontoret för beredning.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 oktober 2022 lämnat följande yttrande:

Avsikten med motionen är att öka takten för den gröna omställningen i Alingsås och att 
kommunen ska göra mer för att underlätta för företag och privatpersoner att leva 
klimatvänligt. I motionen föreslås att kommunstyrelsen ges i uppdrag att ta initiativ till en 
samägd solcellspark och att i utformandet särskilt beakta att

- Det skall vara möjligt för privatpersoner, företag, kommunala bolag och förvaltningar att 
köpa och äga andelar i solcellsparken.

- De kommunala bolagen/förvaltningarna erbjuds möjlighet till klimatkompensation genom 
investeringar i solceller

- Fältet bör placeras väl synligt till exempel vid väg, järnväg och/eller gångstråk.

- Solcellsparken skall vara öppen för visningar för inspiration och kunskapsförmedling.

Omställningen till ett samhälle oberoende av fossil energi kräver olika former av produktion 
av lokal fossilfri energi. Solenergi är en av flera lösningar för att bidra till en klimatsmart 
energianvändning när nyttjandet av fossil energi fasas ut. Motionärernas förslag ligger i linje 
med Alingsås Klimatstrategi 2022-2030 som antogs av KF den 15 juni 2022. Målsättningen 
för begränsad klimatpåverkan omfattar att Alingsås kommunkoncern ska vara helt 
fossiloberoende år 2030 och att Alingsås som geografiskt område ska vara en klimatneutral 
kommun senast 2040 och klimatpositiv 2050. Motionärens förslag är också förenligt med 
Alingsås Energiplan 2020-2025, som antogs av KF den 27 maj 2020, där mål 2 specificerar 
att den installerade effekten förnybar energi i kommunal regi ska öka i den geografiska 
kommunen till 2025.
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Kommunledningskontoret bedömer att energimarknadens utveckling har medfört nya 
ekonomiska förutsättningar för etablering av solcellsparker och att möjligheten till 
samägande har ett tudelat syfte; ett finansieringsalternativ såväl som en möjlighet att 
inkludera fler i grön omställning och lokal energiproduktion. Kommunledningskontoret noterar 
även att flera kommuner i samverkan med det kommunala energibolaget erbjuder lösningar 
för samägande i solcellspark, där en möjlig form är en kooperativ ekonomisk förening.

Kommunledningskontoret noterar att Alingsås Energi Nät AB i motionssvaret från den 26 
september 2022 §74 är positivt inställd till solcellsteknik som ett verktyg för att motverka 
klimatförändringarna och för att bidra till kommunens satta klimat- och hållbarhetsmål samt 
att bolagets ambition är att etablera en sådan solcellspark inom en fyraårsperiod. Alingsås 
Energi Nät AB utreder för närvarande affärsmässigheten i investering i solcellspark och i 
motionssvaret framgår det att motionens intentioner kommer beaktas i denna utredning, 
samt att möjligheten till samägande kommer utvärderas som ett av flera olika 
finansieringsalternativ.

Kommunledningskontoret har noterat att ett flertal motioner inkommit som samtliga på ett 
eller annat sätt adresserar energiförsörjning. Istället för att utreda varje energikälla separat, 
bör en samlad utredning genomföras för att säkra Alingsås kommuns energiförsörjning 
framöver. Därtill har Alingsås Energi Nät AB redan har en pågående utredningen kring 
förutsättningar för en investering i en solcellspark där även motionärens intentioner kommer 
att beaktas, så därmed föreslår kommunledningskontoret att motionen anses besvarad.
 
Kommunstyrelsen har den 7 november 2022, § 155 behandlat ärendet och lämnat följande 
förslag till beslut:
Motionen anses besvarad.
 
Anförande
Anförande hålls av Martin Lindberg (V) och Anna Hansson (MP).
 

Förslag till beslut på sammanträdet
Martin Lindberg (V) föreslår att kommunstyrelsens förslag till beslut bifalls.

Beslut
Motionen anses besvarad.

Expedieras till 
KLK-stab
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§ 277  2022.246 KS  

Svar på motion gällande leksaksbibliotek i Alingsås för en socialt och 
ekologiskt hållbar stad - Martin Lindberg (V) 

Ärendebeskrivning
Martin Lindberg (V) har till kommunfullmäktige den 27 april 2022, § 99 lämnat en motion 
gällande leksaksbibliotek i Alingsås för en socialt och ekologiskt hållbar stad. Motionären 
föreslår att: Alingsås kommun startar en försöksverksamhet i linje med de 
Lekotek/Leksaksbibliotek som omnämns i motionen och att verksamheten utvärderas efter 
en viss tid med avsikt att utveckla och sprida den.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 25 maj § 107 att remittera motionen till 
kultur- och utbildningsnämnden för beredning.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 21 september 2022 lämnat följande yttrande:

Kultur- och utbildningsnämnden har den 21 september (§ 82) behandlat ärendet och lämnat 
följande svar sammanfattat:

Genom sitt grunduppdrag arbetar förvaltningen idag med en rad verksamheter och riktade 
insatser i syfte att främja framförallt den sociala hållbarheten i samhället.

Förvaltningen konstaterar att motionärens förslag är resurskrävande, såväl i fråga om 
material och föremål, medarbetare och kompetens samt att hitta en lämplig lokal eller 
mötesplats. Däremot har kultur- och utbildningsförvaltningen redan idag andra sociala 
mötesplatser på huvudbiblioteket i tätorten samt på de två filialbiblioteken i Sollebrunn och 
Ingared. Sammanfattningsvis gör förvaltningen bedömningen att inrättandet av en ny 
verksamhet i enlighet med motionärens intentioner inte är möjlig att genomföra inom kultur- 
och utbildningsförvaltningen i dagsläget om inte riktade resurser tillförs för ett sådant 
uppdrag.
 
Kommunstyrelsen har den 7 november 2022, § 157 behandlat ärendet och lämnat följande 
förslag till beslut:
Motionen avslås.
 
Anförande
Anförande hålls av Martin Lindberg (V) och Anna Hansson (MP). 

Förslag till beslut på sammanträdet
Martin Lindberg (V) föreslår i första hand att motionen återremitteras för beredning av barn- 
och ungdomsnämnden och i andra hand att motionen bifalls.
Anna Hansson (MP) föreslår att Martin Lindbergs förslag om återremiss bifalls.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar först om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och finner att 
ärendet ska avgöras idag.
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Omröstning
Omröstning begärs.
 
Följande beslutsgång godkänns:
Ja-röst för att avgöra ärendet idag.
Nej-röst för att återremittera ärendet.
 
Omröstningsresultat
Med 37 ja-röster och 14 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att 
ärendet ska avgöras idag.
Omröstningsresultatet finns i slutet av paragrafen.
 
Ordföranden ställer därefter Martin Lindbergs förslag att bifalla motionen mot 
kommunstyrelsens förslag att avslå motionen och finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag.
 
 

Beslut
Motionen avslås.

Reservation
Martin Lindberg (V) och Annica Jonsson (V) reserverar sig mot beslutet att inte återremittera 
ärendet.

Expedieras till 
KLK-stab, kultur- och utbildningsnämnden, socialnämnden, barn- och ungdomsnämnden
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Voteringslista: §277
Ärende: Svar på motion gällande leksaksbibliotek i Alingsås för en socialt och ekologiskt hållbar stad - 
Martin Lindberg (V),  2022.246 KS

Voteringslist(or)
Votering gällande om motion om leksaksbibliotek ska avgöras idag eller återremitteras

Ledamot Ja Nej Avstår
Linda Espeving (M), ordförande X
Dennis Alvdén (M), 2:e vice ordförande X
Simon Waern (S), ledamot X
Anton César (S), ledamot X
Birgit Börjesson (S), ledamot X
Leif Hansson (S), ledamot X
Håkan Stern (S), ledamot X
Pamela Nilsson Ludvigsson (S), ledamot X
Peter Norlander (S), ledamot X
Irene Jonsson (S), ledamot X
Anita Hedén-Unosson (S), ledamot X
Anders Sandberg (S), ledamot X
Daniel Filipsson (M), ledamot X
Eva-Lotta Pamp (M), ledamot X
Linn Wirdemo (M), ledamot X
Thomas Thim (M), ledamot X
Thorsten Larsson (M), ledamot X
Per-Gordon Tranberg (M), ledamot X
Boris Jernskiegg (SD), ledamot X
Kjerstin Hansson (SD), ledamot X
Agneta Grange (SD), ledamot X
Mats Bjelkemyr (SD), ledamot X
Jill Holm (SD), ledamot X
Otto Stryhn (SD), ledamot X
Annika Qarlsson (C), ledamot X
Heidi Hankanen Ängberg (C), ledamot X
Zlatibor Sinik (C), ledamot X
Albin Dahlin (C), ledamot X
Emily Munter (V), ledamot X
Martin Lindberg (V), ledamot X
Annica Jonsson (V), ledamot X
Sanna Dabolins (V), ledamot X
Marcus Wallin (V), ledamot X
Kent Perciwall (KD), ledamot X
Ann-Lie Tulokas Olsson (KD), ledamot X
David Skoog (KD), ledamot X
Stefan Bedö (L), ledamot X
Jens Christian Berlin (L), ledamot X
Anne Gunnevik (L), ledamot X
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Karin Josefsson (L), ledamot X
Amanda Andersson (MP), ledamot X
Anna Hansson (MP), ledamot X
Roger Andersson (S), ersättare X
Anders Julin (S), ersättare X
Luzaan Eisa (S), ersättare X
Alexander Wikhall (S), ersättare X
Magnus Linde (M), ersättare X
Inger Carlborg (M), ersättare X
Kristina Poulsen (SD), ersättare X
Ingbritt Johansson (C), ersättare X
Adam Jansson (KD), ersättare X
Resultat 37 14 0
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§ 278  2022.435 KS  

Reglemente för tekniska nämnden 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade den 27 april 2022, § 89, om politisk organisation för 
mandatperioden 2023-2026.

I och med den nya politiska organisationen inrättas tekniska nämnden samt bygg- och 
miljönämnden medan samhällsbyggnadsnämnden och miljöskyddsnämnden avvecklas. De 
nya nämnderna ska träda i funktion 1 januari 2023. För respektive ny nämnd behöver 
fullmäktige besluta om ett reglemente.

Gemensamma bestämmelser för kommunstyrelsen och samtliga nämnder återfinns i 
Gemensamt reglemente för kommunstyrelse och nämnder i Alingsås kommun, antaget av 
fullmäktige 21 november 2018, § 197. Respektive nämnds reglemente tydliggör vilka 
ansvarsområden och övergripande uppgifter som åligger varje nämnd, samt gränsdragningar 
gentemot styrelsen och andra nämnder.

Vård- och omsorgsförvaltningen och samhällsbyggnadsförvaltningen har gjort en gemensam 
bedömning att kommunens färdtjänsthandläggning passar bättre i den kontext som 
samhällsbyggnadsförvaltningen kan erbjuda. Med anledning av överenskommelsen behöver 
respektive reglemente revideras för att förändringen formellt ska träda i kraft.

 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 oktober 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har tagit fram bifogat förslag till reglemente för tekniska nämnden i 
dialog med samhällsbyggnadsförvaltningen.

Bakgrund och underlag för föreslagen reglering i reglemente tekniska nämnden återfinns i 
Beslut om politisk organisation för mandatperioden 2023-2026.

Vård- och omsorgsförvaltningen och samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att 
färdtjänsthandläggningen flyttas från vård- och omsorgsnämnden till 
samhällsbyggnadsnämnden. Det innebär att såväl personal som budget flyttas över till 
samhällsbyggnadsförvaltningen. Förvaltningarna ser inga negativa konsekvenser med att 
flytta färdtjänsthandläggningen till samhällsbyggnadsförvaltningen.

Kommunledningskontoret har inget att invända mot förvaltningarnas förslag och föreslår 
därför påkallad revidering av vård- och omsorgsnämndens reglemente. Ansvaret för aktuell 
lagstiftning, delegation från fullmäktige samt färdtjänsthandläggning föreslås flyttas över till 
kommande tekniska nämndens reglemente.
 
Kommunstyrelsen har den 7 november 2022, § 158 behandlat ärendet.
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Anförande
Anförande hålls av Jens Christian Berlin (L).
 

Beslut
Reglemente för tekniska nämnden antas.

Expedieras till 
Miljönämnden, samhällsbyggnadsnämnden
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§ 279  2022.434 KS  

Reglemente för bygg- och miljönämnden 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade den 27 april 2022, § 89, om politisk organisation för 
mandatperioden 2023-2026.

I och med den nya politiska organisationen inrättas bygg- och miljönämnden samt tekniska 
nämnden medan samhällsbyggnadsnämnden och miljöskyddsnämnden avvecklas. De nya 
nämnderna ska träda i funktion 1 januari 2023. För respektive ny nämnd behöver fullmäktige 
besluta om ett reglemente.

Gemensamma bestämmelser för kommunstyrelsen och samtliga nämnder återfinns i 
Gemensamt reglemente för kommunstyrelse och nämnder i Alingsås kommun, antaget av 
fullmäktige 21 november 2018, § 197. Respektive nämnds reglemente tydliggör vilka 
ansvarsområden och övergripande uppgifter som åligger varje nämnd, samt gränsdragningar 
gentemot styrelsen och andra nämnder.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 oktober 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har tagit fram bifogat förslag till reglemente för bygg- och 
miljönämnden i dialog med samhällsbyggnadsförvaltningen.

Bakgrund och underlag för föreslagen reglering i reglemente för bygg- och miljönämnden 
återfinns i Beslut om politisk organisation för mandatperioden 2023-2026.
 
Kommunstyrelsen har den 7 november 2022, § 159 behandlat ärendet.

Beslut
Reglemente för bygg- och miljönämnden antas.

Expedieras till 
Miljönämnden, samhällsbyggnadsnämnden
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§ 280  2022.477 KS  

Revidering av reglemente för kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade den 27 april 2022, § 89, om politisk organisation för 
mandatperioden 2023-2026.

Den nya politiska organisationen innebär bland annat att ansvaret för arbetet med 
kommunens planfrågor flyttas från nuvarande samhällsbyggnadsnämnden till 
kommunstyrelsen. Med anledning av detta behöver reglementet för kommunstyrelsen 
revideras.

I samband med ovanstående revidering föreslås även vissa ändringar vad gäller regleringen 
av exploateringsverksamheten, framförallt nya beloppsgränser för när ett ärende ska 
beslutas av fullmäktige istället för kommunstyrelsen.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 12 oktober 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har tagit fram förslag på reviderat reglemente för kommunstyrelsen 
med anledning av politisk organisation för mandatperioden 2023-2026. Ändringarna innebär 
att de beslutsmandat som tidigare legat på samhällsbyggnadsnämnden vad gäller planfrågor 
nu delegeras till kommunstyrelsen. Bakgrund och underlag för föreslagen reglering i 
reglemente för kommunstyrelsen återfinns i Beslut om politisk organisation för 
mandatperioden 2023-2026.

Gällande ändring av beloppsnivåer för exploateringsverksamheten så föreslås dessa höjas 
med anledning av den prisutveckling som skett på fastighetsmarknaden sedan nuvarande 
reglering fastställdes i reglemente. Den generella beloppsgränsen för när ärenden ska 
beslutas av fullmäktige ligger sedan tidigare på en nivå om 70 prisbasbelopp, vilket idag 
motsvarar knappt 3,4 miljoner kronor. Om beloppsgränsen skulle ligga kvar på denna nivå 
skulle fullmäktige behöva besluta om en stor mängd ärenden som tidigare varit delegerade 
till kommunstyrelsen att besluta om. För att åstadkomma en hanterbar nivå föreslås den nya 
nivån till 200 prisbasbelopp, vilket motsvarar drygt 9,6 miljoner kr.

Föreslagna ändringar har tagits fram i nära dialog med samhällsbyggnadsförvaltningen, 
planenheten samt exploateringsenheten.

Även ett par mindre ändringar vad gäller struktur och formuleringar har gjorts i föreslaget 
reglemente, och laghänvisningar har ändrats så att de hänvisar till nu gällande lagstiftning. 
Dessa revideringar innebär ingen ändring gällande kommunstyrelsens ansvarsområden.
 
Kommunstyrelsen har den 7 november 2022, § 160 behandlat ärendet.
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Beslut
Reglemente för kommunstyrelsen antas.

Expedieras till 
KS, KLK-stab
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§ 281  2022.484 KS  

Renhållningstaxa 2023 

Ärendebeskrivning
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde 2022-09-26, § 153, att föreslå 
kommunfullmäktige att fastställa en höjning av renhållningstaxan om 3,0 procent. Taxan 
avser de avgifter som enligt 27 kap. 4–6 §§ Miljöbalk (1998:808) kan tas ut för hantering av 
avfall.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 27 september 2022 lämnat följande yttrande:
Avfallsverksamheten är en avgiftsfinansierad verksamhet som hanterar kommunens 
avfallshantering genom insamling av hushållsavfall, drift av två återvinningscentraler, samt 
deponin vid Bälinge. Därtill hanteras tömning av slam från enskilda avloppsanläggningar.
Det brännbara avfallet behandlas och nyttjas för energiåtervinning. Kostnaderna för detta 
bedöms komma att öka på grund av förbränningsskatt och utsläppsrätter. Därtill väntas 
kostnaderna för behandling av slam och lakvatten, liksom för behandling och återvinning av 
farligt avfall och trä, öka.
Utöver detta har kostnaderna för fordonsbränsle ökat under år 2022, och bedöms fortsätta 
öka under år 2023. Därmed förväntas verksamhetens transportkostnader komma att öka.
Samhällsbyggnadsnämndens förslag är, utifrån ovanstående, en höjning av 
renhållningstaxan med 3 %.
Kommunstyrelsen har den 7 november 2022, § 164 behandlat ärendet.

Beslut
1. Renhållningstaxa för år 2023 fastställs och börjar gälla från och med den 1 januari 

2023.
2. Ansvarig nämnd får för varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att justera taxans 

avgifter med konsumentprisindex (KPI) per oktober månad.
 

Expedieras till 
Samhällsbyggnadsnämnden
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§ 282  2022.419 KS  

VA-taxa 2023 

Ärendebeskrivning
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 29 augusti 2022, § 139, att 
föreslå kommunfullmäktige att fastställa VA-taxa för 2023.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 6 september 2022 lämnat följande yttrande:
 
VA-taxan ska finansiera den samlade VA-verksamheten som står utanför skattekollektivet. 
Taxan består av så kallade bruknings- och anläggningsavgifter.

Brukningsavgiften finansierar drift- och underhållskostnader av den allmänna vatten- och 
avloppsanläggningen.

Anläggningsavgiften är en engångsavgift som betalas vid anslutning till kommunens 
allmänna vatten- och avloppsanläggning.

Under ett drygt decennium gjordes inga höjningar av VA-taxan i Alingsås kommun, vilket 
medförde att satsningar på underhåll eftersattes. Därmed är underhållsbehovet idag stort, 
framför allt på reningsverks- och ledningsnätssidan. För att komma ikapp med de 
underhållsbehov som finns, samt att få större täckningsgrad för verksamhetens omkostnader 
i samband med anslutning av nya abonnenter, har VA-taxan behövt höjas de senaste 3 åren.

Till 2023 års VA-taxa föreslår samhällsbyggnadsnämnden en höjning av brukningsavgiften 
om 14 procent, vilket för en normalvilla beräknas motsvara en höjning om 103 kronor per 
månad, varefter den totala månadskostnaden beräknas uppgå till 837 kronor (10 044 kronor 
per år) inklusive moms. En kubikmeter vatten beräknas då kosta 47,03 kr/m3 (4,70 öre per 
liter vatten) inklusive moms. Det ska dock noteras att VA-taxans brukningsavgift även efter 
en höjning enligt samhällsbyggnadsnämndens förslag för VA-taxa år 2023, motsvarar ett 
genomsnittligt värde för kommunerna i Göteborgsregionen. Spannet på brukningsavgifter 
inom regionen sträcker sig från drygt 8 000 kr/år till drygt 13 000 kr/år och medelvärdet 
uppgår till omkring 10 000 kr/år (inklusive moms).

Till 2023 års VA-taxa föreslår samhällsbyggnadsnämnden en höjning av anläggningsavgiften 
om 10,66 procent, vilket följer ett genomsnitt av relevanta grupper inom ramen för 
entreprenadindex under perioden maj år 2021 till maj år 2022. Indexhöjningen förklaras av 
ökade materialkostnader till följd av pandemin, samt konflikten mellan Ryssland och Ukraina. 
För en normalvilla, som ansluts till kommunalt dricksvatten, spillvatten och dagvatten, 
innebär detta en anläggningsavgift om 256 386 kr inklusive moms. Anläggningsavgiften 
kommer därefter ligga i det övre spannet i Sverige, men likväl nära medelvärdet för 
Göteborgsregionen.

De föreslagna avgiftshöjningarna förväntas generera ett visst överskott från verksamheten, 
vilket dels kommer att användas till delbetalning av skulden till kommunens skattekollektiv 
med 352 tkr och dels kommer att föras som en skuld till avgiftskollektivet (213 tkr).
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Kommunledningskontoret betonar att det är av mycket stor vikt med en väl fungerande och 
långsiktig planering. Dels för att kunna planera för investeringar med god framförhållning och 
dels för att ha en skälig taxa med jämna justeringar över tid.

Kommunledningskontoret bedömer att det föreligger ett antal osäkerhetsfaktorer som kan 
komma att påverka kommande taxehöjningar. Detta förklaras främst av 
ombyggnationsprojektet av Nolhaga avloppsreningsverk, som befinner sig i ett tidigt stadium.
 
Kommunstyrelsen har den 7 november 2022, § 161 behandlat ärendet.

Beslut
1. VA-taxa för år 2023 fastställs och börjar gälla från och med den 1 januari 2023.
2. Ansvarig nämnd får för varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att justera taxans 

avgifter i enlighet med avsnitten Indexreglering av anläggningsavgifter och 
Indexreglering av brukningsavgifter i förslag till VA-taxa 2023.

Expedieras till 
Samhällsbyggnadsnämnden
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§ 283  2022.483 KS  

Plantaxa 2023 

Ärendebeskrivning
Samhällsbyggnadsnämndens plan- och byggtaxa (PBL-taxa) uppdaterades den första 
januari år 2022, enligt beslut av kommunfullmäktige år 2021-10-27 § 206.
Med anledning av kommande förändringar i den politiska organisationen, där nuvarande 
samhällsbyggnadsnämnd föreslås bli uppdelad i en bygg- och miljönämnd och en teknisk 
nämnd, samt då planverksamheten fortsättningsvis ska lyda under kommunstyrelsen, 
bedömer samhällsbyggnadsförvaltningen att det finns skäl att inför år 2023 dela upp 
nuvarande PBL-taxa i tre delar: GIS-taxa, Bygglovstaxa och Plantaxa.
I detta ärende behandlas den del av taxan som gäller planverksamheten.
Enligt kommunfullmäktiges beslut den andra september 2020, § 67, får 
Samhällsbyggnadsnämnden varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att höja Plan- och 
byggtaxans timersättning med PKV, men eftersom att den föreslagna plantaxan är en ny 
taxa utgör kommunfullmäktige beslutande instans i ärendet.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 27 september 2022 lämnat följande yttrande:
 
Samhällsbyggnadsnämndens plan- och byggtaxa (PBL-taxa) uppdaterades den första 
januari år 2022, enligt beslut av kommunfullmäktige år 2021-10-27 § 206.

Med anledning av kommande förändringar i den politiska organisationen, där nuvarande 
samhällsbyggnadsnämnd föreslås bli uppdelad i en bygg- och miljönämnd och en teknisk 
nämnd, samt då planverksamheten fortsättningsvis ska lyda under kommunstyrelsen, 
bedömer samhällsbyggnadsförvaltningen att det finns skäl att inför år 2023 dela upp 
nuvarande PBL-taxa i tre delar: GIS-taxa, Bygglovstaxa och Plantaxa.

I detta ärende behandlas den del av taxan som gäller planverksamheten.

Enligt kommunfullmäktiges beslut den andra september 2020, § 67, får 
Samhällsbyggnadsnämnden varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att höja Plan- och 
byggtaxans timersättning med PKV, men eftersom att den föreslagna plantaxan är en ny 
taxa utgör kommunfullmäktige beslutande instans i ärendet.
 
Kommunstyrelsen har den 7 november 2022, § 163 behandlat ärendet.

25



Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-11-30

Utdragsbestyrkande

Beslut
1. Plantaxa enligt plan- och bygglagen fastställs och börjar gälla från och med den 1 

januari 2023.
2. Ansvarig nämnd får för varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att justera taxans 

avgifter med Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) per oktober månad.

Expedieras till 
Samhällsbyggnadsnämnden
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§ 284  2022.493 KS  

Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område 

Ärendebeskrivning
Miljöskyddsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 27 september 2022, § 36, att 
föreslå kommunfullmäktige att fastställa Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens 
område år 2023.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 17 oktober 2022 lämnat följande yttrande:
 
Kommunledningskontoret har tagit del av miljöskyddsnämndens förslag och delar nämndens 
uppfattning.

Alingsås kommuns taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område ändrades senast 
år 2021, då en indexuppräkning enligt Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) för åren 
2018–2020 genomfördes av miljöskyddsnämnden, varmed timtaxan höjdes från 950 kronor 
till 1 000 kronor. Till år 2022 gjordes ingen ändring av taxan, då nämnden istället valde att 
fokusera att göra en genomlysning av sina kostnader för att finna rätt taxenivå till år 2023.

Genomlysningen har påvisat en kostnadsökning som föranleder en höjning av timtaxan med 
10%, från 1 000 kronor till 1 100 kronor. Den ökade kostnaden hänförs främst till att 
handläggningen och tillsynen blivit mer omfattande och avancerad och därför kräver mer tid 
och personal. Inom de närmsta åren framöver bedömer dock förvaltningen att man kommer 
att kunna skönja effekterna av effektiviseringsarbeten, främst genom digitalisering och 
processutveckling, vilket förväntas kunna balansera kostnadsutvecklingen framöver.

Miljöskyddsnämnden bedömer också att avgiftsökningen, trots höjningen, blir mindre 
kännbar för kommuninvånarna och verksamhetsutövarna. Som exempel ökar kostnaden för 
en ansökan om tillstånd för enskilt avlopp från 8 000 kronor till 8 800 kronor. Tillsyn av en 
verksamhet inom miljö- och hälsoskydd tar i genomsnitt mellan fyra och åtta timmar, 
inklusive förarbete, kontroll och rapportskrivning, vilket skulle innebära att avgiften ökar 
mellan 400 och 800 kronor.
 
Kommunstyrelsen har den 7 november 2022, § 166 behandlat ärendet.
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Beslut
1. Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område fastställs och börjar gälla från 

och med den 1 januari 2023.
2. Ansvarig nämnd får för varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att justera taxans 

avgifter med Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) per oktober månad.

Expedieras till 
Miljönämnden
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§ 285  2022.482 KS  

Bygglovstaxa 2023 

Ärendebeskrivning
Samhällsbyggnadsnämndens plan- och byggtaxa (PBL-taxa) uppdaterades den första 
januari år 2022, enligt beslut av kommunfullmäktige år 2021-10-27 § 206.
Med anledning av kommande förändringar i den politiska organisationen, där nuvarande 
samhällsbyggnadsnämnd föreslås bli uppdelad i en bygg- och miljönämnd och en teknisk 
nämnd, samt då planverksamheten fortsättningsvis ska lyda under kommunstyrelsen, 
bedömer samhällsbyggnadsförvaltningen att det finns skäl att inför år 2023 dela upp 
nuvarande PBL-taxa i tre delar: GIS-taxa, Bygglovstaxa och Plantaxa.
I detta ärende behandlas den del av taxan som gäller bygglovsverksamheten.
Enligt kommunfullmäktiges beslut den andra september 2020, § 67, får 
Samhällsbyggnadsnämnden varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att höja Plan- och 
byggtaxans timersättning med PKV, men eftersom att den föreslagna bygglovstaxan är en ny 
taxa utgör kommunfullmäktige beslutande instans i ärendet.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 27 september 2022 lämnat följande yttrande:
 
Kommunledningskontoret finner att samhällsbyggnadsnämndens förslag att dela upp 
nuvarande plan- och byggtaxa (PBL-taxa) i tre delar – GIS-taxa, Bygglovstaxa och Plantaxa 
– överensstämmer med kommunens kommande politiska organisationsförändring och ställer 
sig därför bakom förslaget.
 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till bygglovstaxa är beräknat med utgångspunkt i den 
redan rådande beräkningsmodellen för den nuvarande PBL-taxan, vilken bygger på Sveriges 
Kommuner och Regioners (SKR) underlag för konstruktion av PBL-taxor från år 2011. 
Utgångspunkten är självkostnadsprincipen, för att taxan så väl som möjligt skall utgå ifrån 
aktuella faktiska kostnader för verksamheten. Samhällsbyggnadsnämnden konstaterar att en 
revidering av befintliga underlag har genomförts.
 
Enligt kommunfullmäktiges beslut den andra september 2020, § 67, får 
Samhällsbyggnadsnämnden varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att höja Plan- och 
byggtaxans timersättning med PKV, men eftersom att den föreslagna bygglovstaxan är en ny 
taxa utgör kommunfullmäktige beslutande instans i ärendet.
 
Kommunstyrelsen har den 7 november 2022, § 162 behandlat ärendet och lämnat följande 
förslag till beslut:

1. Bygglovstaxa enligt plan- och bygglagen fastställs och börjar gälla från och med den 
1 januari 2023.

2. Ansvarig nämnd får för varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att justera taxans 
avgifter med Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) per oktober månad.

 
Anförande
Anförande hålls av Boris Jernskiegg (SD).

29



Kommunfullmäktige
Protokoll

2022-11-30

Utdragsbestyrkande

Förslag till beslut på sammanträdet
Boris Jernskiegg (SD) föreslår att kommunstyrelsens förslag till beslut bifalls.

Beslut
3. Bygglovstaxa enligt plan- och bygglagen fastställs och börjar gälla från och med den 

1 januari 2023.
4. Ansvarig nämnd får för varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att justera taxans 

avgifter med Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) per oktober månad.

Expedieras till 
Samhällsbyggnadsnämnden
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§ 286  2022.494 KS  

Taxa för avgifter enligt livsmedelslagstiftningen 

Ärendebeskrivning
Miljöskyddsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 27 september 2022, § 37, att 
föreslå kommunfullmäktige att fastställa Taxa för handläggning och kontroll inom områdena 
alkohol, tobak, e-cigaretter, tobaksfria nikotinprodukter, receptfria läkemedel, strålskydd, 
livsmedel och animaliska biprodukter.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 17 oktober 2022 lämnat följande yttrande:
 
Kommunledningskontoret har tagit del av miljöskyddsnämndens förslag och delar nämndens 
uppfattning.

Inom livsmedelsområdet tillämpas av Alingsås kommun idag två olika timtaxor för fem olika 
kontrollkategorier. En taxa för planerade kontroller, och en taxa för uppföljande kontroller, 
utredning av klagomål, registrering av nya verksamheter och övriga kontroller som behöver 
utföras. Avgiften för planerade kontroller uppgår idag till 1 360 kronor per timme, och 
inkluderar resekostnader. Avgiften för uppföljande kontroller, utredning av klagomål, 
registrering av nya verksamheter och övriga kontroller uppgår idag till 1 160 kronor per 
timme, men inkluderar inte resekostnader – vilka istället tillkommer därutöver. Till 2023 års 
taxa föreslår miljöskyddsnämnden att en och samma taxa – den som nyttjas för planerade 
kontroller, det vill säga 1 360 kronor – används för samtliga kontrollkategorier. Förutom att 
detta förväntas förenkla kommunens faktureringsarbete, kommer det även innebära 
likabehandling av livsmedelsverksamheter oavsett dessas geografisk lokalisering i 
kommunen, vilket följer intentionen i artikel 82 punkt 2 i (EU) 2017/625.

Miljöskyddsnämndens genomgång av kostnader för handläggning och kontroll inom 
livsmedelsområdet har påvisat en marginell kostnadsökning sedan år 2019 
(kostnadsökningar har till viss del balanserats med verksamhetseffektiviseringar), varför 
nämnden till 2023 års taxa föreslår oförändrad avgift – 1 360 kronor per timme för planerade 
kontroller. Avgiften inkluderar resekostnader. Då intentionen är att begagna sig av en 
gemensam taxa för samtliga fyra kontrollkategorier föreslås 1 360 kronor per timme 
följaktligen också bli avgiften för uppföljande kontroller, utredning av klagomål, och övriga 
kontroller som behöver utföras, som i sådant fall höjs med 200 kronor till 1 360 kronor. 
Timavgiften inkluderar då även resekostnader.

Vid registrering av ny livsmedelsanläggning tas en avgift ut i nuvarande taxa som motsvarar 
två timmars arbete à timtaxan för uppföljande kontroller, utredning av klagomål, och övriga 
kontroller som behöver utföras; d v s 2 320 kronor. Som en konsekvens av den föreslagna 
förändringen att harmonisera timavgifterna påverkas även avgiften för registrering av ny 
verksamhet. Men istället för att höja avgiften till 2 720 kronor (två timmar à föreslagen 
timtaxa om 1 360 kr per timme) finner miljöskyddsnämnden att det vore lämpligt att ha en 
schablonavgift om 2 500 kronor. Denna avgift befinns enklare att kommunicera ut.
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Sammanfattningsvis finner Samhällsbyggnadsförvaltningen att de föreslagna förändringarna 
av avgifterna inom livsmedelsområdet förväntas leda till en liten intäktsökning, som bedöms 
balansera förväntade kostnadsökningar.

1 augusti 2022 infördes lagen (2022:1257) om tobaksfria nikotinprodukter, som stipulerar 
(24-25 §§) att kommunen utövar tillsyn över att lagen och anslutande föreskrifter följs. 
Kommunen äger rätt (40 §) att ta ut avgifter för sin tillsynsutövning. Miljöskyddsnämnden 
föreslår därför att en avgift för tillsyn av tobaksfria nikotinprodukter införs, och likställs med 
motsvarande avgifter för tillsyn av tobaksprodukter och e-cigaretter. Avgiften föreslås därför, i 
likhet med avgiften för tillsyn av tobaksprodukter och e-cigaretter, uppgå till 1 000 kronor per 
år per aktör som bedriver anmälningspliktig försäljning av tobaksfria nikotinprodukter.

Med anledning av den nya nämndstrukturen som börjar gälla den 1 januari 2023 har 
”miljöskyddsnämnden” bytts ut till ”bygg- och miljönämnden” i taxedokumentet.
 
Kommunstyrelsen har den 7 november 2022, § 167 behandlat ärendet.

Beslut
1. Taxa för handläggning och kontroll inom områdena alkohol, tobaksfria 

nikotinprodukter, receptfria läkemedel, strålskydd, livsmedel och animaliska 
biprodukter fastställs och börjar gälla från och med den 1 januari 2023.

2. Ansvarig nämnd får för varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att justera taxans 
avgifter med Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) per oktober månad.

Expedieras till 
Miljönämnden
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§ 287  2022.420 KS  

Taxa för handläggning av trafikanordningsplaner och grävtillstånd i 
Alingsås kommun av utnyttjande av kommunal gatumiljö 

Ärendebeskrivning
En ny taxa för handläggning av trafikanordningsplaner och grävtillstånd i Alingsås kommun 
av utnyttjande av kommunal gatumiljö antogs av kommunfullmäktige 2020-05-27 § 56.
Årligen genomförs cirka 200 grävarbeten för att lägga ned, lägga om, underhålla eller 
reparera ledningar i kommunens gator. Arbetena medför att gatans underhållsbehov ökar 
och gatans livslängd minskar, vilket därmed innebär en kostnad för kommunen i form av drift 
och underhåll. Pågående grävarbete kan även innebära en negativ påverkan på allmänna 
kommunikationers, motortrafikens och gång- och cykeltrafikanters framkomlighet, det finns 
en ökad risk för olyckor och bullerproblematik. Det är därmed av stor vikt att 
trafikanordningsplaner tas fram och följs på ett korrekt sätt.
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att Taxa för handläggning av trafikanordningsplaner 
och grävtillstånd i Alingsås kommun vid utnyttjande av kommunal gatumiljö för år 2023 
fastställs.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 6 september 2022 lämnat följande yttrande:
 
Kommunen har rätt att ta ut avgift för handläggning av trafikanordningsplaner och 
grävtillstånd. Föreliggande taxa har till syfte att grävarbeten som utförs på allmän plats 
planeras väl och genomförs på ett säkert sätt under kortast möjliga tid med minsta möjliga 
påverkan. Kommunledningskontoret anser att en taxa för handläggning av 
trafikanordningsplaner och grävtillstånd bidrar till välplanerade och tidseffektiva arbeten.
 
Samhällsbyggnadsnämnden har utformat taxan med stöd av Sveriges kommuners och 
regioners (SKR) handbok till stöd för planering och genomförande ”Gatuarbete i tätort”, samt 
Handboken ”arbete på väg”, som är framtagen i samverkan av kommunerna Ale, Alingsås, 
Härryda, Kungsbacka, Kungälv, Lerum, Mölndal, och Partille, med stöd av Trafikverket och 
Arbetsmiljöverket. Borås stad har sedermera anslutits.
 
Taxans samtliga avgifter justeras årligen utifrån indexuppräkning (konsumentprisindex, per 
oktober månad).
 
Till 2023 års taxa föreslår samhällsbyggnadsnämnden att den tidsperiod om sju dagar som 
gäller för trafikanordningsplan respektive grävtillstånd avskaffas.
 
Vidare föreslår samhällsbyggnadsnämnden att det förtydligas att avgiften om 20 600 kr som 
avser trafikanordningsplan vid omledning eller totalavstängning av trafik, gäller ”under hela 
arbetsperioden”. Vid situationer då det sker en totalavstängning som kräver omledning av 
trafik endast ett visst antal dagar i samband med exempelvis evenemang eller upplag, 
föreslår samhällsbyggnadsnämnden istället en avgift om 5 200 kr per dag på en 
högtrafikerad gata, alternativt 2 100 kr per dag på en lågtrafikerad gata.
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Därtill föreslår samhällsbyggnadsnämnden att en avgift om 1 400 kr för revidering av ett 
grävtillstånd respektive en trafikanordningsplan adderas avseende ärenden där ändringarna 
är av större karaktär och därmed behöver handläggas på nytt. Större förändringar kan 
komma att kräva ny granskning och remisshantering. Detta belopp utgår ifrån 
självkostnadsprincipen.
 
Dessutom föreslås att avgift för avslag av ansökan om tillstånd skall sänkas från 1 000 kr till 
500 kr. Detta för att bättre motsvara uppskattade handläggningskostnader.
 
Kommunledningskontoret ställer sig bakom dessa förslag till förändringar av 2023 års taxa.
 
Kommunstyrelsen har den 7 november 2022, § 165 behandlat ärendet.

Beslut
1. Taxa för handläggning av trafikanordningsplaner och grävtillstånd i Alingsås kommun 

av utnyttjande av kommunal gatumiljö fastställs och börjar gälla från och med den 1 
januari 2023.

2. Ansvarig nämnd får för varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att justera taxans 
avgifter med konsumentprisindex (KPI) per oktober månad.

Expedieras till 
Samhällsbyggnadsnämnden
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§ 288  2022.513 KS  

Planavgifter i planområde Gräfsnäs 1:33 m.fl 

Ärendebeskrivning
Samhällsbyggnadsnämnden har vid sitt sammanträde den 26 september, § 170, lämnat 
förslag till beslut i fullmäktige. Förslaget innebär att det framöver inte ska tas ut planavgifter 
för planområde Gräfsnäs 1:33 m.fl.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 17 oktober 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret konstaterar att ärendet har väckts politiskt vid 
samhällsbyggnadsnämndens sammanträde och att beslutet fattats enhälligt.

Bakgrund till förslaget är att det tidigare fattats beslut som åstadkommit en olycklig 
särbehandling av enskilda fastighetsägare inom aktuellt planområde. För att åstadkomma en 
likabehandling av samtliga fastighetsägare inom planområdet framöver behöver beslut fattas 
om att inte ta ut ytterligare planavgift för området.

Av plan- och bygglagen framgår att det inte är tvingande för kommunen att ta ut planavgift, 
varför förslaget bedöms lagenligt. Då det är fullmäktige som beslutat om att gällande 
detaljplan omfattas av avgiftsuttag är det fullmäktige som likaså har mandat att fatta beslut 
om ett generellt avstående från uttag av planavgift för det aktuella planområdet.

Kommunledningskontoret framhåller i likhet med samhällsbyggnadsnämnden att detta 
förslag till beslut endast gäller förevarande planområde och att detta beslut inte påverkar 
eventuella framtida avgiftsbedömningar i något av kommunens övriga planområden.
 
Kommunstyrelsen har den 28 november 2022, § 185 behandlat ärendet.
 
Anförande
Anförande hålls av Leif Hansson (S).

Beslut
Inga ytterligare planavgifter ska tas ut i planområde Gräfsnäs 1:33 m.fl.

Expedieras till 
Samhällsbyggnadsnämnden
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§ 289  2022.548 KS  

Beviljande av ansvarsfrihet för styrelsen för Samordningsförbundet 
Insjöriket, verksamhetsåret 2021 

Ärendebeskrivning
Alingsås kommun har mottagit årsredovisning 2021 för Samordningsförbundet Insjöriket med 
tillhörande bilagor. Alingsås kommun ska ta upp frågan om ansvarsfrihet för 
samordningsförbundets styrelse.

PwC har på uppdrag av samordningsförbundets valda revisorer granskat förbundets 
årsredovisning för 2021 och lämnat en granskningsrapport. Granskningen syftar till att ge 
samordningsförbundets revisorer underlag för sin skriftliga bedömning om årsredovisningen 
är upprättad i enlighet med lagens krav och god redovisningssed samt om resultatet är 
förenligt med styrelsens uppsatta mål.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 25 oktober 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har tagit del av årsredovisning 2021 för Samordningsförbundet 
Insjöriket med tillhörande bilagor samt PwC:s granskning av årsredovisningen.

I revisionsberättelse för år 2021 bedömer revisorerna att sammantaget att styrelsen i 
Insjörikets samordningsförbund har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt och att den interna kontrollen har varit tillräcklig. 
Vidare bedömer revisorerna sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt 
med de finansiella mål och verksamhetsmål som är uppställda. Revisorerna tillstyrker att 
styrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret.

Kommunledningskontoret har inget ytterligare att tillägga än det som framgår i bilagorna och 
föreslår därmed att kommunfullmäktige ska tillstyrka att styrelsen för Samordningsförbundet 
Insjöriket beviljas ansvarsfrihet.
 
Kommunstyrelsen har den 7 november, § 171 behandlat ärendet.

Beslut
Samordningsförbundet Insjöriket beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021.

Expedieras till 
Samordningsförbundet Insjöriket
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§ 290  2022.639 KS  

(NY) Motion - Anlägga ridväg på Hjortmarka naturreservat  - Zlatibor 
Sinik (C) 

Ärendebeskrivning
Zlatibor Sinik (C) lämnar en motion om att märka ut existerande leder som ridvägar på 
Hjortmarka naturreservat.
 
 

Beslut
Motionen lämnas till kommunstyrelsen för beredning.

Expedieras till 
KS
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§ 291  2022.640 KS  

(NY) Motion - Handlingsplan för utfasning av fossila bränslen - Amanda 
Andersson (MP) 

Ärendebeskrivning
Amanda Andersson (MP) lämnar en motion om att ta fram en handlingsplan för utfasning av 
fossila bränslen i Alingsås kommun.
 

Beslut
Motionen lämnas till kommunstyrelsen för beredning.

Expedieras till 
KS
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§292    

Meddelanden

Anmälningar
 2022.021 KS-001  § 22 Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund - Budget 

2023, ramar 2024-2025 och investeringsbudget
 2022.021 KS-002  Alingsås och Vårgårda Räddningstjänstförbund - Budget 2023 

och ramar 2024-2025
 2022.016 KS-015  Meddelande om ny ledamot efter Thomas Pettersson (C), ny 

ledamot Susanna Nerell (C), ny ersättare Hugo Peterson (C)
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